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    Abstract

    Untersucht wird der bislang unbeachtet gebliebene Forschungsaufenthalt Fritz Saxls in Madrid im Frühjahr 1927. Der aus Wien stammenden Wissenschaftler, seit 1920 als Assistent und Bibliothekar an der Kulturwissenschaftlichen Bibliothek Warburg  beschäftigt, hat den Alltag und die Kunst in Spanien in seinen Briefen an Aby Warburg dokumentiert. Die Korrespondenz zwischen den beiden Kunsthistorikern ist eine Dokumentation ihres wissenschaftlichen Interesses an der spanischen Kunst, bezeugt sie doch die intensive Auseinandersetzung Saxls mit der spanischen Malerei des Barock. Saxls Aufenthalt in Spanien erweist sich von großer Bedeutung für seine zukünftige Arbeit und für die Forschungen an den beiden Instituten, die er leiten sollte: die KBW in Hamburg bis 1933 und das Warburg Institute in London bis zu seinem Tod 1948. Saxls in Spanien gewonnene Forschungsergebnisse werden hier zum ersten Mal präsentiert.


  

  
    Translation of abstract (English)

    
The article is an investigation into Fritz Saxl’s travels in Spain in the spring of 1927. The Viennese scholar, art historian and librarian in the KBW since 1920, has recorded his impressions of life and art in Spain in his correspondence with Aby Warburg. Their exchange of letters is therefore a documentation of their professional interest in Spanish art on two levels: it is an exchange of ideas, and more, it provides Saxl’s insights into art and his growing understanding of Spanish art of the Baroque. Saxl’s sojourn in Spain proved of seminal importance for his future work and for the work of the two institutes he should run, the KBW in Hamburg until 1933 and the Warburg Institute in London until his death in 1948. The research results, gained in Spain in 1927, are presented here for the first time.

  


  	Document type:	
        Article
        
        
        
      
	Date:	2008
	Version:	Primary publication
	Date Deposited:	10 Apr 2008 11:02
	Faculties / Institutes:	Research Project, Working Group > Individuals
	DDC-classification:	Arts
	Controlled Keywords:	Saxl, Fritz, Warburg, Aby Moritz, Hamburg / Kulturwissenschaftliche Bibliothek Warburg, Madrid / Prado, Madrid / Nationalbibliothek, Kunstgeschichtsschreibung, Spanien, Velázquez, Diego Rodríguez de Silva y
	Subject (classification):	Aesthetics, Art History
	Countries/Regions:	Spain, Portugal



  
  



  













     
            
     

     
            
     

     
            
     

     
            
     






